
THE ULTIMATE GRAMMAR LIST TO END ALL GRAMMAR LISTS - Nouns 
(ὁ άριστος κατάλογος γραμματικών) 

 
1st Declension (mostly feminine) 

 Fem.   Masc.  Fem. Masc. 

NOM sg. ἡ χώρᾱ ἡ τῑμή ἡ γλῶττα ὁ κρῐτής ὁ νεᾱνῐ́ᾱς ή/ᾱ ής/ᾱς 

VOC χώρᾱ τῑμή γλῶττα κρῐτᾰ́ νεᾱνῐ́ᾱ ή/ᾱ ᾰ́ 
 

ACC τὴν χώρᾱν τὴν τῑμήν τὴν 
γλῶτταν 

τὸν κρῐτήν τὸν 
νεᾱνῐ́ᾱν 

ήν/ᾱν ήν/ᾱν 

GEN τῆς χώρᾱς τῆς τῑμῆς τῆς 
γλώττης 

τοῦ κρῐτοῦ τοῦ 
νεᾱνῐ́ου 

ῆς/ᾱς οῦ 

DAT τῇ χώρᾳ τῇ τῑμῇ τῇ γλώττῃ τῷ κρῐτῇ τῷ νεᾱνῐ́ᾳ ῇ/ᾳ ῇ/ᾳ 

NOM pl. αἱ χῶραι αἱ τῑμαί αἱ γλῶτται οἱ κρῐταί οἱ νεᾱνῐάι αί 
 
αί 
 
ᾱ́ς 
 
 
ῶν 
 
 
αῖς 
 

VOC χῶραι τῑμαί γλῶτται κρῐταί νεᾱνῐ́αι 

ACC τᾱ̀ς χώρᾱς τᾱ̀ς τῑμᾱ́ς τὰς 
γλώττας 

τοὺς 
κρῐτᾱς́ 

τοὺς 
νεᾱνῐ́ᾱς 

GEN τῶν 
χωρῶν 

τῶν τῑμῶν τῶν 
γλωττῶν 

τῶν 
κρῐτῶν 

τῶν 
νεᾱνῐῶν 

DAT ταῖς 
χώραις 

ταῖς τῑμαῖς ταῖς 
γλώτταις 

τοῖς 
κρῐταῖς 

τοῖς 
νεᾱνῐ́αις 

1st declension  
Feminine: 
-1st group: χώρᾱ, -ᾱ always follows (ε,ρ,ι)   
-2nd group: τῑμή, -ή kept throughout singular  
-3rd group: γλῶττα, changes from ᾰ́ to -η in gen. 
and dat. Sing. 
 
Masculine: 
-1st group: κρῐτής, watchout for sing. gen. (-ου) 
-2nd group: νεᾱνῐ́ᾱς, watchout for sing. gen. (-
ου) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



2nd Declension 

 Masc./Fem. Neut. Masc./Fem. Neut. 

NOM sg. ὁ πόλεμος τὸ ἔργον -ος ον 

VOC πόλεμ-ε ἔργον -ε ον 

ACC τὸν πόλεμον τὸ ἔργον -ον ον 

GEN τοῦ πολέμου τοῦ ἔργου -ου ου 

DAT τῷ πολέμῳ τῷ ἔργῳ -ῳ ῳ 

NOM pl. οἱ πόλεμοι τὰ ἔργα -οι –ᾰ 

VOC πόλεμοι ἔργα –οι –ᾰ 

ACC τοὺς πολέμους τὰ ἔργα -ους -ους 

GEN τῶν πολέμων τῶν ἔργων -ων -ων 

DAT 
τοῖς πολέμοις 

τοῖς ἔργοις -οις -οις 

 
 
2nd Declension 
 
Masc./Fem.:  

- Vocative changes ending -ε 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

3rd Declension 

 Masc./Fem Neut. Irr.    Masc./Fem. Neut. 

NOM sg. 
ὁ γίγᾱς κτῆμα πόλῐς τέλος πούς πτέρυξ 

ANY ANY  

VOC 
γίγᾱς 

κτῆμα 
πόλῐ 

τέλος πούς πτέρυξ ANY ANY 

ACC 
τὸν γίγαντα κτῆμα πόλῐν τέλος πόδᾰ πτέρῠγᾰ 

-ᾰ ANY 

GEN τοῦ 
γίγαντος 

κτήματος πόλεως τέλους ποδός πτέρῠγος -ος -ος 

DAT τῷ γίγαντι κτήματι πόλει τέλει ποδί πτέρῠγῐ -ι -ι 

NOM pl. 
οἱ γίγαντες 

κτήματα πόλεις τέλη πόδες πτέρῠγες -ες -ᾰ 

VOC 
γίγαντες 

κτήματα πόλεις τέλη πόδες πτέρῠγες -ες -ᾰ 

ACC 
τοὺς 
γίγαντας 

κτήματα πόλεις τέλη πόδᾰς πτέρῠγᾰς -ᾰς -ᾰ 

GEN τῶν 
γιγάντων 

κτημάτων πόλεων τελῶν ποδῶν πτερύγων -ων -ων 

DAT τοῖς γίγᾱσι κτήμασι πόλεσῐ(ν) τέλεσῐ(ν) ποσί(ν) πτέρυξῐ(ν) -σι(ν) -σι(ν) 

 
 
 
List of Irregular 3rd Declension Nouns: 
Contracted (πόλῐς): Nouns with stems ending in ι show an odd admixture of ι and ει stem endings 
Contracted (τέλος):Neuter stems ending with a -vowel-σ- (e.g τελεσ-, ‘teles-’) take away the sigma, 
and contract (gen sg: τέλεος = τέλους, nom, voc, acc pl: τέλεᾰ = τέλη, gen pl: τελέων = τελῶν, dat pl: 
τέλεσσῐ(ν) = τέλεσῐ(ν)) 
Contracted (πούς) 
Contracted (πτέρυξ) 


